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Tirsdag den 15. marts 2022 kl. 19.00-21.00  
 
Pkt. 1  
Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Der er ingen kommentarer til dagsorden, referat er godkendt fra sidste møde 
 
Pkt. 2 

Nyt fra skolens ledelse, medarbejdere og formand 
Formålet med punktet er at bestyrelsen, fra de tre perspektiver, får et indblik i skolens hverdag 
siden sidste bestyrelsesmøde.  
 
Daglig leder orienterede om: 

- Påbegyndelsen af arbejdet med Byhaveskolens pædagogiske udviklingsproces, som blev 
sat i gang sidste weekend – mere om det under punkt 5. 

- Fordeling af arbejdsopgaver på skolen, hvor vi pt. mangler en afdelingsleder. Enkelte 
medarbejdere har fået en særlig rolle som koordinatorer, så vi kan sikre god skoledrift 
mens vi er lidt færre ledere. Medarbejderne har taget godt imod dette. 

- Skolen er i fuld gang med planlægningen af det kommende skoleår, og alle 
lærer/pædagog teams er meldt ud i dag, og sammensætningen af elever følger efter 
inden længe. Mange medarbejdere giver udtryk for at det er dejligt at dette er på plads i 
så god tid. 

- Orientering om det kommende byggeprojekt, hvor 4 opgaver slås sammen, så vi får dem 
udført af en omgang. Det drejer sig om halvtag til ventepladsen ved busserne, ny 
affaldsgård, ny adgang fra indskolingen til busserne og kloakprojekt omkring idræt- og 
musikhuset. 

 
Medarbejder orienterer om den kommende projektuge omkring affald. Der arbejdes hårdt på 
at vi langt om længe får lavet affaldssortering på skolen, og Katrina er ved at kigge på spande til 
alle klasser. 
 
 
Formand:  

- Orientering om deltagelse i sidste udvalgsmøde – hvor der bl.a. blev talt om fordelingen 
af eleverne i Svendborg på byens skoler. På mødet blev der også talt om de forskellige 
ungdomsuddannelser, bl.a. også dem som Byhaveskolens børn går videre på.  

 
- Ane arbejder om et samarbejde med LEV, hvor de sammen vil afholde 3 seminarer, som 

kommer til at handle om børnenes tid i grundskolen, i ungdomslivet og i deres voksenliv. 
Børne- ungeudvalget deltager i seminarerne. Det første bliver 11. maj kl. 17-20 på 
Byhaveskolen. Der er et ønske om at skolens personale bakker op og deltager i 
arrangementet, da det er utrolig vigtigt at dem der har viden om feltet er med til at 
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sætte fokus. Christine orienterer medarbejderne om tid og sted, og bestyrelsen 
opfordres til at bruge deres netværk og sprede  

 
Pkt. 3  
Godkendelse af timefordelingsplan 2022-23 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen orienteres om forslag til timefordelingsplanen for 
skoleåret 2022-23 
 
Timefordelingsplan er godkendt. Hvis skolebestyrelsen ønsker at sætte retning i en kommende 
timefordelingsplan og komme med anbefalinger for bestemte områder, for skoleåret 2023/24, så er 
vigtigt at dette sættes tidligt på dagsordenen i efteråret, så skolens ledelse kan få det med tidligt i 
processen. 
 
Pkt. 4 – 19.30-20.00 
Udgår og kommer på næste møde 
Den sammenhængende skoledag – indledende drøftelse – se bilag 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen fører tilsyn med skoledagens struktur og opbygning.  
 
Pkt. 5 – 20.00-20.15 
Orientering om proces vedrørende mangfoldige læringsmiljøer på Byhaveskolen 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen orienteres omkring den planlagt interne proces med 
medarbejderne på skolen – herunder skolebestyrelsens involvering i processen.   
 
Leder og medarbejdere orienterede om starten på Byhaveskolens pædagogiske udviklingsproces, som 
blev skudt i gang sidste weekend, hvor alle medarbejdere og ledere var afsted.  
Overskriften for processen er Mangfoldige Læringsmiljøer, og herunder arbejder skolens personale i 4 
spor – Børnesyn, Konflikthåndtering, Kommunikation og Lærings- og Dannelsessyn.  
Medarbejderne har arbejdet ekstremt seriøst i weekenden, og alle har en enorm energi i forhold til den 
kommende periode, hvor vi kigger ind i 1,5-2 år med fokus på dette, med ønsket om at skabe en 
kulturforandring på skolen. I ledelsen arbejder vi målrettet på at sikre tid til at medarbejderne kan 
mødes og arbejde videre, så det ikke kommer til at lige stille for længe. 
Senere i processen ønsker vi at inddrage bestyrelsen, og at medarbejderne kommer til at inspirere 
hinanden gennem oplæg for hinanden og for bestyrelsen.  
 
Pkt. 6  
Kommunikation mellem skole og hjem 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen drøfter temaet kommunikation mellem skole og hjem som 
en indledende drøfter i forbindelse med udarbejdelsen af et princip der omhandler dette tema.  
 
Emnet falder ind som et punkt i skolens pædagogiske udviklingsproces – og bestyrelsen har længe 
ønsket at sætte det på dagsordenen. Bestyrelsen har et ønske om at fokus ligger på at børnene tænkes 
med ind kommunikation mellem skole og hjem, så børnene kan være medskabere og bliver myndiggjort 
i deres dannelsesproces, hvor de skal kunne vælge hvad de vil fortælle om derhjemme og i skolen.   
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Det blev drøftet hvordan vi tilrettelægger forældremøder, sådan at vi fanger flest mulige forældre og gør 
det interessant og vedkommende at deltage. Der kom flere gode input fra både bestyrelsesmedlemmer 
og medarbejdere, som vi skal tage med videre når tilrettelægger kommende møder. 
 
Det aftales at bestyrelsen udskyder processen med at udforme et princip for kommunikation, indtil 
arbejdsgruppen på Byhaveskolen lige er lidt længere med deres arbejde, og derfor kan deltage i en 
dialog med bestyrelsen og på den måde gøre det til en del af arbejdet i skolens udviklingsproces. 
 
Et vigtigt emne, som ligger bestyrelsen meget på sinde, er at sikre at der er en systematik i 
tilbagemeldingen på børnenes faglige niveau. Det har længe været en efterspurgt praksis på skolen, som 
der forældrene ikke kan se at der er en rød tråd omkring.   
Det blev drøftet hvordan vi løfter denne opgave på bedst mulig vis, bl.a. ved at lægge det rigtige fokus i 
forhold til at vurdere børnenes udvikling og gøre det naturligt at tale om.  
 
Pkt. 7  
Planlægning af samrådsmøde og bestyrelsens input til det kommende forældremøde- se bilag 
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen planlægger det kommende samrådsmøde og drøfter input 
til det kommende forældremøde 
 
Gennemgang af det kommende dialog- og samrådsmøde, som afholdes på skolen i næste uge.  
 
Pkt. 8  
Endelig godkendelse af revideret forretningsorden  
Formålet med punktet er at skolebestyrelsen godkender den revideret forretningsorden.  
 
Forretningsorden er godkendt med de to udsendte rettelser. 
 
Pkt. 9  
Årshjulet og evt.  
Formålet er en kort gennemgang af status på punkter og kommende opgaver.  
 
Det aftales at der laves et overblik over eksisterende principper på skolen. Skolen forpligtiger sig til at 
finde frem hvad der er, og så aftaler formand og skoleledelse hvilket princip der skal arbejdes med først.  
 
 


